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egzemplarz bezpłatny

Wiosna niesie zmiany,
nowości i szanse...

Z nadejściem wiosny zazwyczaj wią-
żemy nadzieję nie tylko na cieplej-
sze dni, ale też na lepsze samopo-
czucie, nową energię, odradzającą 
się zieleń i odświeżony obraz mia-
sta. My możemy podzielić się z Pań-
stwem nowymi i co najważniejsze 
pozytywnymi informacjami o zmia-
nach, które zachodzą lub niedługo 
zajdą w Konstantynowie Łódzkim. 

Zmieniona organizacja ruchu na 
przebudowanej ul. Sucharskiego jest 
już faktem. Po skrupulatnej analizie 
zdecydowano, że dla poprawy bez-
pieczeństwa i wygody mieszkańców 
stanie się ona strefą zamieszkania. 
Tym samym pierwszeństwo w tym 
obszarze mają piesi, prędkość ogra-
niczono do 20 km/h, a parkować 
można wyłącznie w przeznaczonych 
do tego miejscach. 

Nowe oznakowanie pojawiło się 
zresztą nie tylko w strefie zamiesz-
kania, ale również w innych miej-
scach miasta. Słupki z tabliczka-
mi z nazwami ulic montowane są 
w miejscach, gdzie ich brakowało 

albo były już bardzo zniszczone. 
Podobnie trwa porządkowanie go-
spodarki wodno-ściekowej oraz 
uzupełnianie sieci sanitarnej na 
Osiedlu Kilińskiego-Południe. 

Tuż przed Wielkanocą dotarła do 
Urzędu Miejskiego w Konstanty-
nowie Łódzkim bardzo miła wiado-
mość, o kolejnych środkach, które 
pozyskaliśmy z Rządowego Fundu-
szu Inwestycji Lokalnych. To już 
drugi milion złotych na budowę 
pełnowymiarowej hali sportowej 
przy Szkole Podstawowej nr 1 przy 
ul. Łódzkiej 5/7. 

Razem z wiosną przyszła do nas 
również trzecia fala pandemii, ale na 
szczęście i w odróżnieniu od pogody, 
nie zakłóciła bieżących harmonogra-
mów oraz prac w przestrzeni miasta. 
Na tereny inwestycji wrócili robotni-
cy, postępują prace na targowisku, 
zaś na plac budowy żłobka wjechał 
ciężki sprzęt. Zrealizowane zostały 
pierwsze pozimowe naprawy dróg, 
nowa waga waży już śmieciarki,  
a Miejski Ośrodek Kultury dysponu-
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je nowym ekranem i odnowionym 
oświetleniem w sali widowiskowej. 
Jest też szansa na to, że w Konstan-
tynowie Łódzkim będzie wytwarza-
ny preparat do produkcji szcze-
pionki przeciw Covid-19. O tym 
wszystkim przeczytacie na łamach 
informatora. Miłej lektury!
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Nowa waga w PKGKŁ Sp. z o. o. po serii testów 
waży już śmieciarki. System jest automatyczny 
i monitorowany. Kamery rozpoznają numery re-
jestracyjne pojazdów, a pomiar jest zapisywany 
w bazie danych. Po rozładowaniu/załadowaniu, 
przy ponownym ważeniu ciężarówka jest rozpo-
znawana, a system zapisuje wagę netto. Urzędnicy 
mają dostęp do zebranych informacji. W ten spo-
sób lepiej kontrolujemy zbiórkę odpadów w Kon-
stantynowie Łódzkim. 

Ciężarówki ważymy 
– odpady kontrolujemy

W drugiej dekadzie marca ruszył drugi etap budowy kanalizacji sa-
nitarnej dla Osiedla Kilińskiego – Południe. Realizując tę inwestycję 
Przedsiębiorstwo Komunalne Gminy Konstantynów Łódzki Sp. z o.o. 
porządkuje i uzupełnia gospodarkę wodno-ściekową naszego miasta. 

Zaplanowano skanalizowanie ulic: Młynarskiej, Moniuszki, Sowińskiego, 
Pułaskiego, Bema. Projekt przewiduje także budowę 14 szt. przyłączy do 
działek zabudowanych i w budowie, a także budowę 21 szt. odejść bocz-
nych do działek niezabudowanych. Dodatkowo powstanie przepompow-
nia ścieków. Zniszczona nawierzchnia zostanie odtworzona. 

Nowa kanalizacja 
i przepompownia

993 594,00 zł brutto 
– wartość zadania; 

908,24 m – długość 
kanalizacji sanitarnej 

do wybudowania; 

30 czerwca 2021 r. 
– planowane 

zakończenie robót; 

Wykonawca robót – Przed-
siębiorstwo Produkcyjno-
-Handlowo-Usługowe 
„EKOINŻBUD” Piotr Peraj; 

Kierownik budowy 
– Jacek Tusiński, 
tel. kom. 724 224 194; 

Inspektor nadzoru 
– Teresa Supeł,  
tel. kom. 502 220 479; 

PKGKŁ – Zespół Inwestycji 
i Infrastruktury,  
tel. 42 211 13 19 wew. 129.
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Miasto lepiej 
oznakowane

 
W Konstantynowie Łódzkim po-
jawiło się 226 nowych tabliczek 
z nazwami ulic. W ostatnich 
dniach były sukcesywnie roz-
mieszczane na terenie całego mia-
sta. Nowe tabliczki uzupełniają 
oznakowanie lub zastępują stare 
i zniszczone tablice. Są zgodne 
z wzorem i wytycznymi przyjętymi 
uchwałą Rady Miejskiej z 29 wrze-
śnia 2020 roku. Mają granatowe 
tło, białą ramkę i białe napisy. 
Po lewej stronie każdej tabliczki 
znajduje się herb Konstantyno-
wa Łódzkiego. Urzędnicy planują 
montaż kolejnych tablic z nazwa-
mi ulic, by całe miasto było jedno-
licie i czytelnie oznakowane.  

Uwaga! Zmieniona organizacja 
ruchu na ul. Sucharskiego
Na przebudowanej ulicy Sucharskiego zmienia się również organizacja 
ruchu. Teraz ten obszar będzie strefą zamieszkania. Więcej swobody 
będą tam mieć piesi. Strefa zamieszkania na początku i końcu ulicy 
oznaczona jest niebieskim znakiem informacyjnym „D40” - z pojazdem, 
domkiem oraz dwiema postaciami grającymi w piłkę. 

Czy wiecie jak właściwie i bezpiecznie korzystać ze strefy zamiesz-
kania? Oto najważniejsze zasady ruchu obowiązujące aktualnie na 
ul. Sucharskiego:
• Prędkość w strefie zamieszkania ograniczona jest do 20 km/h.
• Parkowanie w strefie zamieszkania dozwolone jest tylko w miejscach 
wyznaczonych – nie można stawać gdziekolwiek. Można korzystać wy-
łącznie z miejsc, które są wyraźnie oznaczone jako miejsca parkingowe.
• Pieszy w strefie zamieszkania może korzystać z całej szerokości jezdni.
Wyjeżdżając ze strefy zamieszkania należy też pamiętać, że bezwzględ-
nie trzeba ustąpić pierwszeństwa wszystkim uczestnikom ruchu, nawet 
jeśli skrzyżowanie przypomina równorzędne, a samochód nadjeżdża 
z lewej strony.

Tylko 2 gminy z powiatu pabia-
nickiego otrzymały wsparcie w ra-
mach  trzeciej transzy Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych. 
Na liście z wynikami konkur-
su jest oczywiście Konstantynów 
Łódzki! Pozyskany 1 milion zło-
tych przeznaczymy na budowę 
pełnowymiarowej hali sportowej 
przy Szkole Podstawowej nr 1. To 
już drugi milion złotych z RFIL na 
tę inwestycję!

Inwestycja będzie polegała na bu-
dowie pełnowymiarowej hali spor-
towej w systemie pasywnym przy 
SP1 w Konstantynowie Łódzkim 
przy ul. Łódzkiej 5/7. Powstanie 

Zbudujemy pełnowymiarową 
halę sportową

budynek wraz z niezbędnym za-
pleczem sanitarno-technicznym 
i wyposażeniem. Prace obejmą 
wszystkie branże budowlane: ar-
chitektoniczną, konstrukcyjną, 

sanitarną, elektryczną, instalację 
odgromową i deszczową. Wykona-
na zostanie również instalacja fo-
towoltaiczna, a teren wokół hali zo-
stanie zagospodarowany zielenią.
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wo-zachodniej, a z istniejącym 
obiektem dla zapewnienia funk-
cjonalnej i bezpiecznej komunika-
cji będzie połączone łącznikiem.
Żłobek będzie budynkiem jedno-
kondygnacyjnym, niepodpiwni-
czonym, połączonym z istniejącym 
budynkiem przedszkola publicz-
nego, w którym obecnie funkcjo-
nują 4 oddziały przedszkolne (dla 
100 dzieci) i jedna grupa żłobkowa 
(dla 24 dzieci).

Inwestycja oczywiście przewiduje 
rozbudowę instalacji i przyłączy 
cieplnych, gazowych, wodocią-
gowych, kanalizacyjnych i ener-
gii elektrycznej. Planowane jest 
przesunięcie wjazdu na posesję 
w północną stronę, a także  prze-

budowa ogro-
dzenia od 
strony ul. Da-
szyńskiego.

Po wykonaniu 
niezbędnych 
prac budowla-
nych, pomiesz-
czenia zostaną 
umeblowane, 
a także otrzy-
mają wyposaże-
nie wypoczyn-
kowe, zabawki 
oraz pomoce do 
prowadzenia 

zajęć opiekuńczo-wychowawczych, 
edukacyjnych i wspomagających 
rozwój dzieci.

Koncepcja została optymalnie 
dostosowana do istniejącego już 
budynku, zagospodarowania te-
renu, dróg dojazdowych, poża-
rowych, jak i ciągu pieszego. Za-
kres inwestycji obejmuje nie tylko 
prace budowlane i instalacyjne, 
ale także uzyskanie niezbędnych 
pozwoleń. Dodatkowo utworzony 
zostanie plac zabaw po południo-
wo-wschodniej stronie działki. 
Nowe urządzenia do zabawy rów-
nież będą przeznaczone dla dzieci 
w wieku 0-3 lata. W żłobku oczy-
wiście powstaną też miejsca pra-
cy. Ma ich być 10.

Nowy żłobek w Konstantynowie 
Łódzkim wybuduje firma PRO-
-BART Bartłomiej Bartczak 
w partnerstwie z WP LOGISTIC 
Sp. z o.o. Teren inwestycji 
został już przekazany wykonaw-
com. Na placu pojawi się ciężki 
sprzęt budowlany.

2 marca 2021 roku burmistrz 
Robert Jakubowski i Bartłomiej 
Bartczak podpisali umowę na roz-
budowę Przedszkola nr 1 przy ul. 
Daszyńskiego 3/5 w Konstantyno-
wie Łódzkim. Istniejący budynek 
zostanie rozbudowany o dwie sale 
dydaktyczne z węzłami sanitarny-
mi, jadalnią, odrębną kuchnią z za-
pleczem. Powstanie tam 48 nowych 
miejsc dla najmłodszych dzieci. 

- To bardzo ważny dzień dla na-
szego miasta, ponieważ na tę in-
westycję czekamy od 67 lat. Od tak 
dawna w Konstantynowie Łódz-
kim nie budowano  żłobka. Jeste-
śmy bardzo zdeterminowani, żeby 
realizacja tego projektu przebiegła 
sprawnie i szybko, bo jest on ob-
warowany terminami związanymi 
z otrzymaną dotacją – podkreślił 
burmistrz Robert Jakubowski sy-
gnując dokument.

Nowe skrzydło Przedszkola nr 1 
powstanie po stronie południo-

Inwestycja ma być zrealizowana 
do końca października 2021 roku. 
Wynagrodzenie wykonawców wraz 
z należnym podatkiem wyniesie 

2.049.250,55 zł brutto. Na rozbu-
dowę Przedszkola nr 1 przy 

ul. Daszyńskiego 3/5 nasze miasto 
Konstantynów Łódzki otrzymało 

1 440 000 zł dofinansowania z Mi-
nisterstwa Rodziny, Pracy i Polityki 

Społecznej w ramach programu 
„Maluch+”. Całość inwestycji ma 
być zrealizowana w 2021 roku.

Rekrutację do nowego żłobka 
wstępnie zaplanowano 

na październik 2021 roku.

Żłobek będzie kolorowy 
i z placem zabaw
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Termin rozpoczęcia kalendarzo-
wej wiosny zawsze jest taki sam 
i przypada 21 marca. Jednak 
wiosna astronomiczna zaczy-
na się wtedy, gdy Słońce osią-
gnie punkt równonocy wiosennej 
nazywany „punktem Barana”. 
W tym roku miało to dokład-
nie miejsce w sobotę, 20 marca, 
o godz. 10:37. Niestety, zarówno 
nadejście astronomicznej wiosny, 
jak i tej kalendarzowej łączyło się 
z… chłodem, opadami śniegu i sil-
nym wiatrem. Na szczęście przebi-
śniegi i krokusy w ogóle się tym nie 
przejmowały. 

Z kolei jego wysokość ogrodnik, 
jak zawsze o tej porze roku, miał 
sporo pracy w miejskich parkach, 
na skwerach i zieleńcach. Pro-
wadzona była przycinka drzew, 
trwało grabienie i porządkowanie 
trawników. Odbywały się drobne 
naprawy elementów małej archi-
tektury – ławek, koszy, przystan-
ków. Sprzątano pasy drogowe.

Na plac budowy targowiska po 
krótkiej przerwie, spowodowanej 
opadami śniegu i mrozem, wrócili 
też robotnicy. Wykonawca inwe-
stycji ustawił już kioski dla han-
dlowców, posadzono drzewa, trwa 
układanie kostki. Targowisko ma 
być gotowe do końca maja. 

Przyszła wiosna 

do miasta…
Z początkiem marca rozpoczęło się 
również pozimowe równanie dróg 
gruntowych i naprawy ulic utwar-
dzonych asfaltem. Tempo prac jest 
oczywiście uzależnione od warun-
ków pogodowych, a lista napraw 
do wykonania bardzo długa. 

Pierwsze oznaki wiosny spotkali-
śmy w parku na pl. Wolności, ale 
na skwerach Hubala do życia bu-
dzą się już rośliny posadzone tam 
po jesiennym remoncie.  

Covid-19 jest z nami niestety już 
ponad rok. W marcu 2021 roku 
niejednokrotnie wracaliśmy my-
ślami do początku pandemii, gdy 
wydawało się jeszcze, że kilkuty-

godniowy lockdown pomoże 
nam przezwyciężyć koronawi-
rusa. Dziś wiemy, że tak się 
nie stało. Pandemiczne ogra-
niczenia – zdalna nauka i pra-
ca, zamknięte galerie,  hotele 
i obiekty sportowe, sesje on-li-
ne, telekonferencje, kwaran-
tanny, reżim sanitarny… stały 
się naszą rzeczywistością. 

Wciąż aktualne pozosta-
ją prośby: bądźmy ostrożni, 
uważajmy na siebie, trzymaj-
my dystans i przede wszyst-
kim nośmy maski – wirus nie 
znikł lecz zmutował, wciąż jest 
wśród nas i zarażonych jest 
coraz więcej osób. Szczepienia 

realizowane są w miarę dostępności 
szczepionek – w pierwszej kolejno-
ści otrzymali je seniorzy. Do czerw-
ca mają być zaszczepieni wszyscy 
chętni.

Trzecia fala pandemii spowodowa-
ła ponownie ograniczenia w funk-
cjonowaniu i dostępności różnych 
instytucji. Dlatego m.in. zachęca-
my do ograniczania wizyt w Urzę-
dzie Miejskim do minimum i do 
korzystania z alternatywnych form 
komunikacji, takich jak: telefon, 
e-mail czy ePUAP. W ten sposób 
również można skutecznie załatwić 
wiele spraw. Jeśli wizyta w miejskiej 
placówce jest konieczna, oczywiście 
jest ona realizowana z zastosowa-
niem niezbędnych w czasie epidemii 
zasad bezpieczeństwa. Konieczne 
są maseczki na twarz, a przy wej-
ściu obowiązuje dezynfekcja rąk. 
Możecie być Państwo poproszeni 
o sprawdzenie temperatury ciała. 
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Tak kompleksowa opieka nad 
zwierzętami przynosi rzeczywi-
ście dobre efekty, ale żeby o niej 
pomyśleć trzeba być prawdziwym 
znawcą zwierząt. Skąd taka pasja 
u wiceburmistrza Łukasza Napie-
ralskiego? 

Powszechnie wiadomo, że jest 
Pan wielkim miłośnikiem psów 
– więc zapytam: rasowe czy kun-
delki?  
Rasa tak naprawdę nie ma znacze-
nia. Każdy pies może okazać się 
naszym najlepszym przyjacielem. 
Choć sam mam słabość do labra-
dorów ze względu na ich rodzinny 
charakter. Jestem jednak prze-
konany, że rasa czy umaszczenie 

Zwierzęta wymagają 
systematycznej pracy
Konstantynów Łódzki coraz lepiej radzi sobie z organizacją opieki nad bezdomnymi zwierzętami. 
Coraz mniej z nich musimy kierować do schroniska. W jaki sposób udaje się taki stan osiągnąć? 
Jakie programy realizuje gmina Konstantynów Łódzki? Z zastępcą burmistrza Łukaszem Napieral-
skim rozmawialiśmy o radościach, wyzwaniach i problemach związanych z opieką nad zwierzętami 
– bezdomnymi i domowymi. 

są drugorzędną sprawą. Liczy się 
więź. Poza tym mówi się, że kun-
delek kocha najbardziej. 

Przyzwyczajenie z dzieciństwa 
czy świadomy wybór?  
Jedno i drugie. W moim rodzinnym 
domu zawsze były psy. Z dzieciń-
stwa pamiętam owczarki podha-
lańskie u dziadka, były także 
jamniki i różnej maści mieszańce. 
Zawsze towarzyszyły naszej rodzi-
nie. Nawet na osiemnaste urodziny 
dostałem od przyjaciół psa. To był 
siberian husky, piękny pies z nie-
bieskimi oczami, ale bardzo wyma-
gający.  Może dlatego później zain-
teresowałem się szkoleniem psów, 
zdarzyło się nawet, że prowadziłem 

je w Związku Kynologicznym w Ło-
dzi. Dlatego też nie wyobrażam so-
bie, aby teraz nie było obok mnie 
zwierząt. To świadomy wybór. 
Z psem można aktywnie spędzić 
czas – pobiegać, wyjść na spacer 
czy nawet wyjechać na wakacje. 
Jednocześnie pies, tak jak praw-
dziwy przyjaciel rodziny, w trud-
nych momentach, potrafi pocie-
szyć i poprawić nastrój.  

Podobno w życiu każdego miło-
śnika psów, przychodzi taki mo-
ment, że decyduje się na drugie 
zwierzę. Wyzwanie opieki nad 
dwoma psami jest dość duże 
i dość trudno mu sprostać… Są 
pomocnicy? 

Okazuje się, że w ramach akcji prowadzonych przez gminę Konstantynów Łódzki 
mieszkańcy mają zapewnione:

- bezpłatne czipowanie psów i kotów (bez skierowania, w każdej placówce weterynaryjnej na terenie 
Konstantynowa Łódzkiego);
- dofinansowanie w wysokości 80% kosztu zabiegów sterylizacji/kastracji psów i kotów (ze skiero-
waniem od gminy) dla zwierząt zaczipowanych;
- przy jednoczesnym czipowaniu i pierwszym szczepieniu przeciwko wściekliźnie, właściciel zwierzęcia 
otrzymuje 10% bonifikaty na wartość szczepienia;
- właściciel naszego psa adoptowanego ze schroniska może być zwolniony z opłaty rocznej od po-
siadania psa;
- właściciel zwierzęcia z naszej gminy adoptowanego ze schroniska otrzymuje 100% dofinansowania 
na zabiegi sterylizacji/kastracji.

Dodatkowo gmina Konstantynów Łódzki między innymi:

- finansuje leczenie, szczepienia, odrobaczanie, odpchlenie oraz sterylizację i kastrację kotów wolno 
żyjących i prowadzi akcje proadopcyjne;
- współpracuje z opiekunami społecznymi kotów wolno żyjących i ze schroniskiem;
- wypożycza bezpłatnie klatkę (żywołapkę), aby ułatwić dostarczenie kotów do lecznicy;
- wypożycza bezpłatnie budki dla kotów wolno żyjących;
- udziela pomocy zwierzętom rannym, powypadkowym, wymagającym pomocy weterynaryjnej.
- organizuje zbiórki karmy dla kotów wolno żyjących.
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Tak, u mnie również przyszedł 
taki czas i wtedy dołączył do nas 
Leo. Nie była to jednak tylko moja 
decyzja. Zadecydowaliśmy wspól-
nie z żoną i córką, więc również 
razem opiekujemy się Bostonem 
i Leo. Oczywiście, jak to najczę-
ściej bywa, najwięcej chętnych jest 
do zabawy, gorzej ze sprzątaniem. 

Wielu właścicieli psów mówi, że 
są one jak człon-
kowie rodziny. 
Czego uczą zwie-
rzęta w domu? 
Na pewno odpo-
wiedzialności, ale 
też wrażliwości i 
cierpliwości. Pra-
widłowe ułoże-
nie psa to duże 
wyzwanie, które 
wymaga syste-
matycznej pracy. 
Trzeba też mieć wiedzę na ten te-
mat, żeby nie popełnić błędu. 

Co doświadczony opiekun psów 
może poradzić tym, którzy wa-
hają się lub zastanawiają nad 
przyjęciem zwierzęcia do domu? 
Przede wszystkim musi być to 
dobrze przemyślana decyzja. Je-
śli bierzemy szczeniaka musimy 
sobie zdawać sprawę z tego, że 
będzie on wymagał wychowania. 

W przypadku psa dorosłego – na 
przykład takiego, który przebywa 
w schronisku – dobrze jest go naj-
pierw poznać, sprawdzić, czy bę-
dzie do nas pasował. Pies to nie 
futrzana zabawka, każdy ma inny 
charakter i temperament, dlatego 
trzeba go dobrać do właściciela 
i odwrotnie, dopasować do nasze-
go stylu życia. Jeśli zrobimy to 
dobrze i z rozwagą, na pewno zdo-

będziemy wiernego 
przyjaciela. Takie 
pieski ze schroni-
ska są szczególnie 
oddane i wdzięcz-
ne za dach nad 
głową. Dlatego cie-
szy mnie, że w na-
szym mieście tak 
dużo bezdomnych 
psów i kotów znaj-
duje swoich no-
wych opiekunów. 

Nie byłoby to oczywiście możliwe 
bez zaangażowania miłośników 
zwierząt, których podziwiam za 
determinację. Szczególne podzię-
kowania kieruję do Pana Dawi-
da Kieszkowskiego z Kliniki Bra-
ci Mniejszych w Konstantynowie 
Łódzkim, który aktywnie i sku-
tecznie szuka nowych opiekunów 
zwierzat.  Dziękuję także urzędni-
kom z Referatu Ochrony Środowi-
ska, a także innych pracowników 

Urzędu Miejskiego w Konstanty-
nowie Łódzkim i Przedsiębiorstwa 
Komunalnego Gminy Konstanty-
nów Łódzki Sp. z o.o., którzy ad-
optowali już 4 bezdomne psy. Aby 
dać dobry przykład kolejnym oso-
bom, sam też myślę o przyjęciu 
pod swój dach psa ze schroniska.

Z zastępcą burmistrza Łuka-
szem Napieralskim rozmawiała 
Marlena Kamińska.

Rasa tak naprawdę 
nie ma znaczenia. 
Każdy pies może 
okazać się naszym 
najlepszym 
przyjacielem.

Edek po 10 latach w schronisku, 
dostał nowy dom i godne życie.
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Jeszcze po drugiej wojnie świa-
towej tradycyjny strój sieradzki 
był ważną oznaką zamożności 
gospodarzy. Dziś jest elemen-
tem naszej kultury, który nie-
stety słabo znamy i o którym 
rzadko pamiętamy. 

W Konstantynowie Łódzkim miło-
śniczkami folkloru i tradycyjnych 
obrzędów są członkinie Ludowe-
go Zespołu „Niesięcin” działające-
go przy Miejskim 
Ośrodku Kultury. 
Niebawem zapre-
zentują się w no-
wych sukniach, 
zapaskach, weł-
niakach czy ko-
szulach…
Będzie to możliwe, 
ponieważ Miejski 
Ośrodek Kultury 
w Konstantynowie 
Łódzkim otrzymał właśnie dofi-
nansowanie w ramach programu 
EtnoPolska. Wyniesie ono 19 tys. 
zł i będzie przeznaczone na zakup 
nowych strojów dla Ludowego Ze-
społu „Niesięcin”.

EtnoPolska to program, którego 
celem jest tworzenie warunków dla 

Wystroją się po sieradzku

wzmacniania lokalnej i regionalnej 
tożsamości, propagowanie posza-
nowania dla tradycji i obyczajów 
oraz zachęcanie do uczestnictwa 
w kulturze. Ludowy Zespół „Nie-
sięcin” poprzez swoją działalność 
artystyczną doskonale wpisuje się 
w założenia ogólnopolskiego pro-
jektu, a co najważniejsze od wielu 
lat oddaje szacunek dla dorobku 
kulturowego poprzednich pokoleń 
i przekazuje wiedzę o nim następ-
nym. Ostatnio powstała nawet 
grupa dziecięca pn. „Niesięcinki”.

- Dla zachowania 
i pielęgnowania 
naszych tradycji 
oraz rozbudzania 
zainteresowania 
folklorem, w ra-
mach grantu za-
kupimy 18 kom-
pletów nowych 
sieradzkich stro-
jów ludowych, 

damskich i męskich. Nowy wizeru-
nek z pewnością uatrakcyjni wy-
stępy zespołu i pomoże w promocji 
lokalnej kultury ludowej. Może też 
zainteresuje kolejne osoby, dla któ-
rych  dziedzictwo kulturowe jest 
ważną sprawą wśród codziennych 
obowiązków – podkreśla dyrektor 
MOK Lena Podsiadła. 

Projekt złożony w ramach progra-
mu EtnoPolska 2021 znalazł się 
wśród 308 beneficjentów, zajmu-
jąc 85 miejsce na 1846 wniosków, 
które wpłynęły do Narodowego 
Centrum Kultury.

Miejskiemu Ośrodkowi Kultury 
oraz Ludowemu Zespołowi „Nie-
sięcin” serdecznie gratulujemy po-
zyskania grantu.

Projekt złożony 
w ramach programu 
EtnoPolska 2021 
znalazł się wśród 
308 beneficjentów.

Dofinansowano ze środków 
Ministra Kultury, Dziedzictwa 

Narodowego i Sportu w ramach 
programu Narodowego Centrum 

Kultury „EtnoPolska 2021”
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Od marca 2021 roku Miejska 
Biblioteka Publiczna w Kon-
stantynowie Łódzkim dysponu-
je nowym systemem Academi-
ca, za pośrednictwem którego 
można korzystać z chronionych 
prawem autorskim zasobów 
Biblioteki Narodowej.
 
W systemie znajduje się prawie 
3 miliony dokumentów. Acade-
mica pozwala na dostęp do peł-
notekstowych publikacji takich, 
jak: monografie, podręczniki, 
skrypty, artykuły naukowe, czy 
całe numery czasopism. Stale 
rozbudowywane zasoby obejmu-
ją współczesne piśmiennictwo 
naukowe ze wszystkich dziedzin, 
w tym także najnowsze wydania 
podręczników akademickich oraz 
aktualne numery fachowych cza-
sopism specjalistycznych, jak 

Publikacje naukowe 

na wyciągnięcie ręki

również teksty źródłowe, litera-
turę piękną oraz zbiory specjal-
ne, które są przedmiotem badań 
naukowców.
Bezpłatne konto nowego użyt-
kownika tworzą pracownicy MBP 
w Konstantynowie Łódzkim na 

podstawie ważnej karty bibliotecznej.
Biblioteka udostępnia bezpłatnie 
pełną wersję serwisu wyłącznie 
na komputerze przeznaczonym do 
tego celu, dlatego, aby z niego sko-
rzystać, należy wcześniej zarezer-
wować termin. Można to zrobić te-
lefonicznie, mailowo lub osobiście 
(tel.: 42 211 16 51, mail: kontakt@
biblioteka.konstantynow.pl)
 
Szczegółowe informacje znajdują 
się na stronie internetowej MBP 
w Konstantynowie Łódzkim.

Więcej ebooków 
i audiobooków 
Miejska Biblioteka Publiczna w Konstantynowie 
Łódzkim świętuje kolejny sukces. Wniosek o do-
finansowanie  projektu „Zaczytani – zasłuchani 
w Bibliotece” uzyskał dofinansowanie Minister-
stwa Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu 
w programie Partnerstwo Dla Książki 2021. Na-
sza Biblioteka otrzyma 14.560 zł dotacji. War-
tość całego projektu to 18.200 zł, wkład własny 
wynosi 20%.

W ramach grantu Biblioteka wykupi dla czytel-
ników dostęp do tysięcy ebooków i audiobooków 
na platformie LEGIMI. Zakupione zostaną także 
czytniki ebooków, a kolekcja audiobooków zo-
stanie uzupełniona o kolejnych 100 pozycji.
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W 2020 roku konstantynowscy 
strażacy ochotnicy interweniowali 
aż 215 razy. Najczęściej, bo aż 163 
razy „na akcję” wyjeżdżali druhowie 
OSP Konstantynów – jednostki, 
która jest włączona do Krajowego 
Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. 
OSP Niesięcin uczestniczyła w 43 
wyjazdach. Warto też podkreślić, że 
jednostka OSP Niesięcin w ubie-
głym roku została wskazana przez 
naszą gminę i wytypowana przez 

Na naszych druhów 
zawsze można liczyć!

Komendę Powiatową Państwowej 
Straży Pożarnej w Pabianicach do 
pełnienia roli jednostki wiodącej 
w działaniach antycovidowych na 
terenie Konstantynowa Łódzkiego.

OSP Niesięcin brała zatem udział 
w rozwożeniu płynów dezynfek-
cyjnych i środków ochrony indy-
widualnej, na przykład maseczek 
przekazanych przez wojewodę 
łódzkiego. Dostarczano je do placó-

wek oświatowych, 
a także punktów 
wyborczych. Poza 
tym druhowie 
z Niesięcina, przy 
współpracy z Miej-
skim Ośrodkiem 
Pomocy Społecznej 
i Konstantynow-
skim Centrum Po-
mocy Społecznej, 
brali udział w do-
wożeniu żywności 
osobom przebywa-
jącym na kwaran-
tannach.

OSP Srebrna w Konstantynowie 
Łódzkim odnotowała 5 wyjazdów 
do zdarzeń, w tym jedno do po-
żaru, a pozostałe do kolizji, wy-
padków drogowych i usuwania 
innych zdarzeń miejscowych. 

Natomiast druhowie czwartej 
z naszych jednostek - OSP Dą-
browa - interweniowali podczas 
4 wyjazdów. Były to m.in. wypadki 
drogowe, usuwanie wiatrołomów, 
usuwanie zatorów na rzekach.

Na szczęście w 2020 roku na te-
renie Konstantynowa Łódzkiego 
nie odnotowaliśmy pożarów obej-

Na szczęście 
w ubiegłym roku 
nie było ofiar 
śmiertelnych 
pożarów.
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mujących duże obszary. Tak jak 
co roku, wczesną wiosną, jesienią 
i zimą, podczas palenia w piecach 
centralnego ogrzewania zdarzyły 
się pożary sadzy w kominie.

Wybuch pandemii koronawiru-
sa i wprowadzone ograniczenia 
spowodowały, że spadła liczba 
interwencji, zwłaszcza w marcu 
i kwietniu 2020 roku. Nie było też 
większych pożarów łąk na terenie 
naszego miasta. W kwietniu pa-
liło się na Bechcicach nielegalne 
składowisko odpadów, które ga-
siły zarówno jednostki z nasze-
go miasta, jak i OSP Bechcice. 
Największym pożarem na terenie 
naszego miasta był pożar zabudo-
wań gospodarczych przy ul. Kiliń-
skiego. Na szczęście w ubiegłym 
roku nie było ofiar śmiertelnych 
pożarów.

W ciągu roku odnotowano nato-
miast kilkanaście kolizji samo-
chodowych, w tym śmiertelnych. 
Niebezpiecznym i szeroko komen-
towanym zdarzeniem ubiegłego 
roku był wypadek samochodu, 
który wbił się w budynek miesz-
kalny przy ul. Łaskiej.

Podtopienia występowały zwłasz-
cza w lipcu 2020 roku. Newralgicz-
nym miejscem na terenie miasta 
pozostaje przepust pod mostem 
przy ul. Cegielnianej. Wody Łód-
ki po każdym opadzie niosą wiele 
odpadów, które gromadzą 
się pod przepustem i ta-
mują swobodny przepływ 
rzeki. Wielokrotnie w tym 
miejscu konieczne było 
usuwanie: konarów, gałę-
zi, butelek i innych śmieci. 

Pod koniec sierpnia przez 
Konstantynów Łódzki prze-
szła krótkotrwała, ale duża 
nawałnica, która powali-
ła wiele drzew i wyrządzi-
ła znaczne szkody. Nasze 
jednostki OSP brały udział 
w usuwaniu jej skutków 
przez kilka kolejnych dni.

Warto zauważyć, że 
w ubiegłym roku dwie jed-
nostki OSP Konstantynów 
i OSP Niesięcin zostały 

zadysponowane przez Komen-
dę PSP w Pabianicach nie tylko 
do działań na terenie miasta, ale 
również do interwencji na terenie 
powiatu i okolic. W 2020 roku 
takich wyjazdów było 27. Działo 
się tak przede wszystkim w przy-
padku konieczności użycia drabi-
ny mechanicznej do działań przy 
pożarach lub gdy potrzebne było 
zabezpieczenie w wodę z uwagi na 
charakter pożaru. Tak było np. 
30 grudnia 2020 r. przy pożarze 
kurnika w Babicach, gdzie przez 
prawie całą noc nasi strażacy 
z OSP Konstantynów i OSP Nie-
sięcin brali udział w gaszeniu 
ognia. 

Przekaż 1% podatku
na rzecz konstantynowskich 

jednostek OSP!

OSP Konstantynów
KRS: 0000041907

OSP Niesięcin
KRS: 0000116212
(cel szczegółowy: 

OSP Niesięcin 
w Konstantynowie 

Łódzkim)
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Bogatą ofertę wypoczynku 
w naszej części wojewódz-
twa łódzkiego prezentuje 
nowo wydany przewodnik 
t u r y s t y c z n o - k r a j o z n a w-
czy „Między Wartą, Bzurą 
i Nerem”. Publikację uzupełnia 
mapa turystyczna obszaru 11 
gmin należących do Rybackiej Lo-
kalnej Grupy Działania „Z Ikrą”. 
W przewodniku znajdziecie oczy-
wiście wiele ciekawych informacji 
o naszym mieście oraz wskazów-

Między Wartą, Bzurą i Nerem 

– ukazał się przewodnik
ki dotyczące na przykład tras ro-
werowych wiodących przez Kon-

stantynów Łódzki. 
Wydawnictwo można otrzy-

mać bezpłatnie w Urzędzie 
Miejskim przy ul. Zgierskiej 2, 

w punkcie informacyjnym na par-
terze budynku.

Informator został przygoto-
wany przez Rybacką Lo-
kalną Grupę Działania 
„Z Ikrą” i jest współfinanso-

wany przez Unię Europejską ze 
środków Europejskiego Funduszu 

Morskiego i Rybackiego w ramach 
Programu Operacyjnego „Rybactwo 
i Morze” na lata 2014-2020. 

Kto szuka pomysłu na spędzenie 
wolnego czasu? A może chcecie 
znaleźć miejsce zakwaterowania 
lub posiłku?

Już 1 kwietnia na terenie całe-
go kraju rozpocznie się Narodo-
wy Spis Powszechny Ludności 
i Mieszkań 2021. Spisy po-
wszechne są badaniami pełnymi. 
Oznacza to, że dane uzyskiwane 
w wyniku takiego spisu pocho-
dzą od wszystkich obywateli. Co 
istotne, w przypadku wielu cech 
demograficzno-społecznych, jak 
np. wyznanie, narodowość czy 
stopień niepełnosprawności, spi-
sy powszechne są dla państwa 
jedynym źródłem danych.

Sp i s  ludnośc i  i mieszkań jest 
badaniem obowiązkowym, re-
alizowanym co 10 lat w oparciu 
o przepisy ustawy, a także zgodnie 
z zaleceniami i standardami orga-
nizacji międzynarodowych. Jest to 
jednocześnie największe przed-
sięwzięcie statystyczne podej-
mowane nie tylko w Polsce, ale 
i na całym świecie. Uzyskane pod-
czas spisu powszechnego dane 

Narodowy Spis Powszechny 
Ludności i Mieszkań 2021

umożliwią analizę i ocenę zróżnico-
wania przemian demograficznych 
i społecznych w kraju w dowol-
nych przekrojach terytorialnych.

Spisem objęte są: 
• osoby fizyczne stale zamieszkałe 
i czasowo przebywające w mieszka-
niach, budynkach i innych zamiesz-
kanych pomieszczeniach niebędą-
cych mieszkaniami, osoby fizyczne 
niemające miejsca zamieszkania,
• mieszkania, budynki, obiekty 
zbiorowego zakwaterowania oraz 

zamieszkane pomieszczenia nie-
będące mieszkaniami.

Metody zbierania danych 
Po raz pierwszy w historii polskiej 
statystyki publicznej samospis in-
ternetowy w ramach NSP będzie 
obowiązkowy. W przypadku jeżeli 
(np. ze względu na zaawansowany 
wiek, stan zdrowia czy niepełno-
sprawność) realizacja samospisu 
będzie niemożliwa, badanie prze-
prowadzą rachmistrze – bezpo-
średnio bądź telefonicznie.
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Ważne! Plany zagospodarowania 
przestrzennego muszą być zgodne 
z obowiązującym „Studium uwa-
runkowań i kierunków zagospo-
darowania przestrzennego miasta 
Konstantynowa Łódzkiego”. Urząd 
nie planuje tworzenia nowych pla-
nów zagospodarowania w dolinie 
rzeki Ner w obszarach, które do tej 
pory takimi planami nie były objęte.

Ważne! Teren objęty trwającą 
zmianą planu nie przylega do sa-
mego Neru. Łąki w dolinie Neru 
nie są objęte planem zagospoda-
rowania ani obowiązującym, ani 
przygotowywaną zmianą. A tym 
samym ich sposób wykorzystania 
nie ulegnie zmianie.

Ważne! W obowiązującym planie 
z 2007 roku teren w dolinie Neru 
przeznaczony jest pod niekubatu-
rowe usługi sportu i rekreacji, do-
puszczalne są takie formy sporto-
wo-rekreacyjnego wykorzystania 

Nic nie zagraża
pradolinie Neru

Zmiana planu dotyczy dopuszczenia 
lokalizacji obiektów służących obsłu-
dze funkcji turystycznej i sportu:

Teren 4US i 5US - przeznaczenie 
podstawowe: tereny sportu i re-
kreacji – budynki, budowle i obiekty 
sportu i rekreacji, usług turystycz-
nych, terenowe urządzenia sporto-
we wraz z obiektami i budowlami 
towarzyszącymi do ich obsługi, ta-
kie jak boiska, korty, pola golfowe, 
tereny do jazdy konnej, place za-
baw, siłownie na powietrzu, ścieżki 
zdrowia, plaże, polany piknikowe 
i imprez plenerowych itp., zieleń 
urządzona, wody powierzchniowe.

Dopuszczalne przeznaczenie 
uzupełniające: dojazdy wewnętrz-
ne, ciągi piesze i rowerowe, budynki 
gospodarcze i garaże, parkingi, sta-
cje transformatorowe, przepom-
pownie ścieków, inne obiekty 
i urządzenia infrastruktury tech-
nicznej, sieci uzbrojenia techniczne-
go, zieleń towarzysząca.

Ważne! Pradolina Neru nie będzie 
urbanizowana. Urząd nie planował 
i nie planuje zurbanizowania tej 
części naszego miasta. Na tere-
nach bezpośrednio przylegających 
do rzeki Ner, które w większości 
znajdują się w obszarze zalewo-
wym, nie ma możliwości lokalizo-
wania obiektów kubaturowych. 

terenu jak: pole golfowe czy tereny 
do jazdy konnej. 

Ważne! Funkcja terenu w pra-
dolinie Neru zostanie utrzymana 
zgodnie z obowiązującym planem 
miejscowym (poza dopuszczeniem 
niewielkiej zabudowy 5% działki 
dla obsługi usług sportu i rekre-
acji). Zmiana funkcji na mniej ko-
rzystną np. na teren zielony bez 
funkcji usług turystyki i sportu 
wiązałaby się z obniżeniem warto-
ści nieruchomości, a tym samym 
mogłaby skutkować roszczeniem 
odszkodowawczym od właścicieli 
tych nieruchomości.

Ważne! Zmiana planu wyznacza 
maksymalny procent powierzch-
ni zabudowy – nie więcej niż 5% 
powierzchni działki. Zmiana pla-
nu wyznacza też minimalny udział 
powierzchni biologicznie czynnej – 
nie mniejszy niż 85% powierzchni 
działki.
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Dotacje sportowe to fundusze 
wspierające rozwój zawodników 
i ich szkolenie, w szczególności za-
jęcia dla dzieci i młodzieży. Mogą 
być także przeznaczone na sprzęt, 
organizację zawodów, stypendia, 
wynagrodzenia kadry oraz popula-
ryzację kultury fizycznej i aktywne-
go stylu życia wśród mieszkańców 
naszego miasta. W sumie rozdys-
ponowano 360 tys. zł. 
 
O podziale dotacji zde-
cydowała pięcioosobowa 
komisja, obradująca pod 
przewodnictwem sekre-
tarz miasta Doroty Tysz-
ki. Dotacje przyznano 
w oparciu o ustalone kry-
teria. Wszystkie z nich 
zostały wcześniej wypra-
cowane w porozumieniu, 
były jednogłośnie i po-
zytywnie zaopiniowane 
przez Konstantynowską 
Radę Sportu i w drodze 
uchwały przyjęte przez 
radnych Rady Miejskiej 
w Konstantynowie Łódzkim. 

Zgodnie z przyjętymi kry-
teriami na podział dotacji 
oczywiście składała się 
liczba zawodników trenu-
jących w poszczególnych 
klubach i sekcjach, ale 
również ocena przedsta-
wionych kalkulacji, wy-
sokość wkładu własne-
go, operatywność w pozyskiwaniu 
środków zewnętrznych, czy np. 
terminowość i rzetelność rozlicza-
nia dotacji otrzymanych w latach 
poprzednich.  

Komisja przedstawiła swoją opi-
nię 24 lutego 2021 roku podczas 
transmisji on-line. Burmistrz sko-

Dotacje z miejskiej kasy 

trafią do wszystkich konstantynowskich klubów
Popularyzują różne dyscypliny, ale wszystkich łączy miłość do sportu. W lutym 
i w marcu nieco emocjonowali się podziałem funduszy z miejskiego budżetu. Dzia-
łacze i trenerzy konstantynowskich klubów sportowych właśnie podpisali umowy 
dotacyjne na realizację zadań z zakresu sportu.

rzystał z rekomendacji komisji 
i w marcu podpisał stosowne 
umowy dotacyjne ze wszystkimi 
konstantynowskimi klubami. 

Jako pierwsi w urzędzie stawili się 
działacze Uczniowskiego Klubu 
Sportowego Piątka Konstanty-
nów Łódzki, który popularyzuje 
pływanie i pięciobój nowoczesny. 

Na realizację zadania konstanty-
nowska Piątka otrzymała dotację 
celową w wysokości 82 100 zł, 
w tym na pływanie 43 500 zł, a na 
pięciobój nowoczesny 38 600 zł.

Wsparcie dla Konstantynowskiej 
Akademii Sportu Konstantynów 
Łódzki na krzewienie miłości do 

piłki nożnej wyniosło 37 400 zł. 
Konstantynowski Klub Spor-
towy Włókniarz Konstantynów 
Łódzki otrzymał dotację na pro-
wadzenie trzech sekcji: piłki noż-
nej 76 500 zł, piłki ręcznej 57 600 
zł oraz podnoszenia ciężarów 20 
900 zł.

Z kolei Stowarzyszenie Klub 
Sportowy Progres Kon-
stantynów Łódzki pro-
pagujące treningi z piłki 
nożnej dla dzieci podpi-
sało umowę na 14 400 
zł, zaś Uczniowski Klub 
Sportowy Lider Kon-
stantynów Łódzki zaj-
mie się doskonaleniem 
umiejętności siatkarskich 
kobiet 63 500 zł.

Ostatnią w tym roku 
umowę o dotację celową 
na realizację zadania pu-
blicznego z zakresu Spor-
tu podpisało Konstanty-
nowskie Towarzystwo 
Sportowe. To pasjonaci 
snookera i sportów bi-
lardowych i to właśnie 
w snookerze będą realizo-
wali sportowe zadanie ze 
wsparciem 7 600 zł. 

Warto też zauważyć, że 
Stowarzyszenie Klub 
Sportowy Progres Kon-
stantynów Łódzki i Kon-

stantynowskie Towarzystwo Spor-
towe są debiutantami w tym gronie 
beneficjentów - otrzymały miejskie 
dotacje sportowe po raz pierwszy. 

Wszystkim życzymy powodze-
nia w realizacji zadań i wielu 
sukcesów na boiskach, na base-
nach i na halach ;-)
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Po raz pierwszy w tym roku burmistrz Robert Jakubow-
ski wręczył stypendia za wysokie osiągnięcia sportowe.
W gronie wyróżnionych znaleźli się zawodnicy Uczniow-
skiego Klubu Sportowego Piątka:

• Bartosz Skóra - za zdobycie podczas Mistrzostw Polski  
Juniorów w Pływaniu Wicemistrzostwa w konkurencjach 
na 50mi 100m stylem klasycznym oraz brązowego medalu 
w konkurencji 200m stylem klasycznym,
• Antonina Sulak - za zdobycie podczas Mistrzostw Polski 
Juniorów Młodszych w Pięcioboju Nowoczesnym Mistrzo-
stwa Polski w sztafecie i Wicemistrzostwa Polski w konku-
rencji indywidualnej.
• Karina Łysakowska - za dobycie podczas Mistrzostw 
Polski Juniorów Młodszych w Pięcioboju Nowoczesnym 
Mistrzostwa Polski - w konkurencjach sztafeta i U15-dwu-
bój oraz podczas Mistrzostw Polski Juniorów Młodszych 
w Pływaniu Wicemistrzostwa w konkurencji 50m stylem 
motylkowym.
oraz Konstantynowskiego Klubu Sportowego Włókniarz:
• Maria Karolak - za zdobycie złotego medalu podczas Ogól-
nopolskiej Olimpiady Młodzieży Mistrzostwa Polski do lat 17 
w podnoszeniu ciężarów,
• Kamil Michalak - za zdobycie brązowego medalu pod-
czas Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży Mistrzostwa Pol-
ski do lat 17 w podnoszeniu ciężarów.
Wszystkim wyróżnionym zawodnikom serdecznie gratulu-
jemy i życzymy dalszych sukcesów.

Stypendia dla młodych sportowców

W zawodach pływackich na „Po-
witanie wiosny”, które odbyły 
się na basenie Centrum Sportu 
i Rekreacji w Konstantynowie 
Łódzkim, rywalizowało liczne 
grono najmłodszych pływaków.

Międzyszkolny turniej otworzył 
Dyrektor CSiR Cezary Petrus. Na 
torach było energetycznie, emo-
cjonująco, dynamicznie i szybko. 
Zwycięzcy i uczestnicy otrzymali 
gratulacje burmistrza Konstan-
tynowa Łódzkiego Roberta Jaku-
bowskiego oraz zastępcy burmi-
strza Łukasza Napieralskiego.

Pływali, 
by powitać 
wiosnę
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Sezon na morsowanie powoli się 
kończy, a trzeba podkreślić, że tej 
zimy moda na lodowate kąpiele cie-
szyła się ogromnie dużym zainte-
resowaniem i nie ominęła również 
Konstantynowa Łódzkiego. Można 
nawet zaryzykować twierdzenie, 
że nasze stawy cieszyły wyjątkowo 
dużą popularnością wśród okolicz-
nych morsów – z Łodzi, Pabianic, 
Tuszyna czy Lutomierska. Prym 
wiodły „Morsy z Kanzas”, bo w na-
szym mieście nie tylko nie brakuje 
amatorów wchodzenia do zimnej 
wody, ale jest ich coraz więcej. 

Grupa „Morsy Kanzas” jest ama-
torską drużyną sportową założoną 
w sezonie zimowym 2019/2020, 
choć kilkanaście osób morsowa-
ło już wcześniej z Morsami Łódz-
kimi lub indywidualnie z rodziną 
i znajomymi. Grupę tworzą ludzie 
w każdym wieku - od kilkuletnich 
dzieci po seniorów. To osoby o róż-
nych umiejętnościach, talentach 
i zawodach. 

Morsowanie niesie 
zdrowie i radość

- Obecnie mamy około 30 osób re-
gularnie kąpiących się i aktywnie 
uczestniczących w wydarzeniach 
rekreacyjno - charytatywnych. 
Nasz fanpage facebookowy wspie-
ra, lubi i obserwuje ponad 900 
osób i liczba ta systematycznie 
wzrasta – mówi Katarzyna Smit.
„Morsy z Kanzas” wyróżniają się 
charakterystycznymi granatowo-
-czerwonymi czapkami z dużymi 
pomponami. W sezonie zimowym 
spotykają się zazwyczaj trzy razy 
w tygodniu, ale bywa, że moczą się 
w stawie codziennie. Co ciekawe 
ich aktywność nie ogranicza się 
do samych kąpieli. Każde święto 
obchodzą wspólnie nad lokalnym 
stawem - na wesoło, na sportowo 
i z uśmiechem. Angażują się w ak-
cje charytatywne, wspólnie podró-
żują i wypoczywają, współpracują 
z innymi grupami i promują ak-
tywny styl życia.
Grupa uczestniczy w wyda-
rzeniach kulturalnych miasta 
i wspiera akcje społeczne. „Morsy 

z Kanzas” zorganizowa-
ły zbiórkę dla Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej 
Pomocy, czy też dla 
malutkiej Majeczki na 
pokrycie kosztu le-
czenia. Wraz z innymi 
grupami morsów z ca-
łego regionu łódzkiego, 
uczestniczą w zlotach 
fanów morsowania np. 
w Mielnie. W tym roku 
udało się im zorgani-
zować wyjazd do Prze-
sieki (nazywanej Mek-
ką Morsów), podczas 
którego wspólnie ką-
pali się w słynnym Wo-
dospadzie Podgórnej. 
W mroźnych, zimowych 
warunkach zdobyli 
Śnieżkę.

Pomimo początków 
wiosny, wciąż morsują. 

Jak podkreślają, to dla nich „pozy-
tywne uzależnienie”, odpoczynek, 
regeneracja, forma aktywności fi-
zycznej wspierającej ciało i ducha. 

- Mimo coraz cieplejszej wody 
w stawie i wyższej temperatury 
powietrza, nasze plany sięgają 
daleko w przód. Morsować można 
cały rok np. w górskich potokach, 
a czasem i w Bałtyku. Na czas 
letni nasza grupa przekształci się 
w drużynę sportową, promującą 
wszelkie formy aktywności: bie-

Niektórzy twierdzą 
nawet, że morso-
wanie jest tak 
przyjemne, że 
wręcz uzależnia.
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Pierwszy Ogólnopolski Turniej Tańca Towarzyskiego o Puchar Bur-
mistrza Konstantynowa Łódzkiego „GABI CUP”, będzie imprezą, któ-
ra upamiętni śp. Gabrysię Sterniczuk. Zorganizowanie tanecznego 
turnieju w rodzinnym mieście było jej wielkim marzeniem. 

Wydarzenie przygotowywane jest przez Miejski Ośrodek Kultury 
oraz Szkołę Tańca Eskadra i odbędzie się w hali sportowej przy 
pl. Wolności 60. Zaplanowano je na 13 czerwca. Zostanie zrealizo-
wane zgodnie z zaleceniami i obostrzeniami sanitarnymi związanymi 
z pandemią, które będą wówczas obowiązywać.

- Pragniemy, by turniej stał się cykliczną imprezą dla szerokiej rze-
szy uczestników, ponieważ taniec to wspaniała forma ruchu – aktyw-
ność dla wszystkich tych, którzy lubią tańczyć, bez względu na wiek. 
W czasach pandemii nadal chcemy dać możliwość rywalizacji sporto-
wej, która jest niezbędna do rozwoju dzieci i pomimo trudności stara-
my się sprostać temu zadaniu – podkreślają organizatorzy turnieju. 

Taneczny
turniej 
w Konstantynowie Łódzkim

ganie, jazdę na rolkach, wycieczki 
górskie, wyprawy rowerowe, a na-
wet taniec – informuje nasza roz-
mówczyni.

Dlaczego morsowanie jest zdrowe? 
Morsy przekonują, że kąpiel zimą 
w otwartym akwenie hartuje, pod-
nosi odporność, poprawia wydol-
ność sercowo-naczyniową, wpływa 
na lepszy metabolizm i ukrwienie 
skóry. Przede wszystkim jednak 
zanurzenie się w przerębli, po-
przedzone treningiem na świeżym 
powietrzu,  jest dobrą zabawą 
i przynosi dużo pozytywnych emo-
cji – zwłaszcza jeśli morsuje się 
w towarzystwie. Niektórzy twier-
dzą nawet, że morsowanie jest tak 
przyjemne, że wręcz uzależnia.

Zanim jednak ktokolwiek zacznie 
(w kolejnym sezonie) morsować, 
warto się do tego przygotować – wy-
konać podstawowe badania i skon-
sultować z lekarzem. Przed wej-

ściem do wody 
koniecznie trze-
ba zadbać o roz-
grzewkę, po wyj-
ściu przyjemnie 
jest skorzystać 
z sauny albo wy-
pić ciepłą herba-
tę, przyda się gru-
by ręcznik i ciepłe 
ubranie. Uśmie-
chu z pewnością 
nie zabraknie. 
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Urząd Miejski w Konstantynowie Łódzkim, ul. Zgierska 2, 95-050 Konstantynów Łódzki
Referat Strategii, Promocji i Rozwoju Miasta 

e-mail: promocja@konstantynow.pl   /   tel. 42 211 11 73 w.104    /   fb.com/miasto.konstantynowlodzki 
www.konstantynow.pl

Podział dotacji sportowych był w tym roku szczegól-
nie mocno komentowany przez redaktora Bernarda 
Cichosza. W związku z jego artykułami 9 marca 2021 
roku Konstantynowska Rada Sportu przyjęła uchwa-
łę wyrażającą sprzeciw wobec publikowania stronni-
czych informacji  na portalu „Dziennik internetowy 
43 bis”. Z uporem przekonywano tam, że o wysokości 
przyznanej dotacji powinna decydować liczba zawod-
ników trenujących w danym klubie. 

W załączniku do uchwały czytamy: 
„Kryteria zostały obiektywnie, sprawiedliwie i wszech-
stronnie przygotowane przez środowisko sportowe 
Konstantynowa Łódzkiego. Świadczy o tym jedno-
myślność Konstantynowskiej Rady Sportu podczas 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem (…) 
kryteriów” .

Członkowie KRS zaapelowali do redaktora Bernarda 
Cichosza o zachowanie obiektywizmu w sporządza-
niu informacji dotyczących sportu w Konstantynowie 
Łódzkim.

Apel do redaktora 
– proszę zachować obiektywizm
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Każda gmina inaczej 
gospodaruje odpadami

Z początkiem lutego w Konstan-
tynowie Łódzkim zaczęły obowią-
zywać nowe stawki opłat za śmie-
ci. Podobnie, podwyższone opłaty 
za odbiór odpadów komunalnych 
obowiązują już również w innych 
gminach powiatu pabianickiego.

We wszystkich siedmiu gminach 
naszego powiatu obowiązuje taka 
sama metoda ustalania opłaty. By 
ustalić kwotę do zapłacenia przez 
konkretną rodzinę, pod uwagę 
brana jest liczba mieszkańców 
zamieszkujących daną nierucho-
mość, którą mnoży się przez staw-
ki opłaty za gospodarowanie od-
padami komunalnymi, ustalone 
przez rady gmin. Żadna z gmin na 
razie nie ustala stawek w zależno-
ści od zużytej wody czy powierzch-
ni mieszkań/domów. 

I właściwie na tym brak różnic 
w gospodarce odpadowej gmin po-
wiatu pabianickiego się kończy, 
ponieważ każda z nich odrębnie 
i w zależności od swoich potrzeb 
ustala częstotliwość odbioru śmie-
ci czy inne szczegóły tej usługi. 
I tak dla przykładu: w Konstan-
tynowie Łódzkim za niewłaściwe 
posortowanie odpadów zapłacimy 
dwukrotność stawki podstawowej 
(czyli 2x32,50zł) czyli 65 zł/os., 
w gminie Ksawerów to czterokrot-

ność podstawowej stawki, wyno-
sząca aż 116 zł/os.

W ramach opłaty wnoszonej przez 
mieszkańców gmina Konstanty-
nów Łódzki dostarcza kosze oraz 
dodatkowe worki na odpady, 
a nie we wszystkich gminach 
jest to standardem. Na przykład 
w gminie Pabianice usługi dodat-
kowe w zakresie odbierania odpa-
dów komunalnych są płatne. Za 
pojemnik na bioodpady lub nie-
segregowane (zmieszane) odpady 
komunalne trzeba 
zapłacić 44 zł, za 
każdy miesiąc wy-
konywania dodat-
kowej usługi.

Różnice w kształ-
towaniu gospoda-
rowania odpada-
mi komunalnymi 
zauważyć można 
w zakresie często-
tliwości odbioru 
różnych frakcji śmieci. W Dłutowie 
i Lutomiersku odpady zmieszane 
przez pięć miesięcy w roku, czyli 
od listopada do końca marca, od-
bierane są tylko raz w miesiącu, 
podczas gdy pozostałe gminy po-
wiatu odbierają je co najmniej raz 
na dwa tygodnie. Papier odbiera-
ny jest przeważnie raz na miesiąc, 
ale w gminach Dobroń i Pabiani-

ce tylko raz na kwartał. Podobnie 
gminy Dłutów, Dobroń, Ksawerów 
i Pabianice wyłącznie raz w ciągu 
kwartału odbierają szkło. W Kon-
stantynowie Łódzkim mieszkańcy 
domów jednorodzinnych mogą od-
dać szkło raz w miesiącu, a osoby 
mieszkające w wielorodzinnych 
blokach - dwa razy w miesiącu. 
Dla wygody mieszkańców Kon-
stantynowa Łódzkiego śmieci bio-
degradowalne są odbierane co dwa 
tygodnie. W innych gminach po-
wiatu zarysowuje się tendencja do 

rzadszego odbie-
rania bioodpadów 
w miesiącach zi-
mowych – gminy 
Dobroń, Dłutów, 
Lutomiersk czy 
gmina Pabianice 
od listopada do 
końca marca usu-
wają je tylko raz 
w miesiącu.

Stawki opłat w gmi-
nach powiatu pabianickiego wyno-
szą od 28 do 32,50 zł.  Porównu-
jąc je, trzeba jednak pamiętać, że 
w ramach tych płatności miesz-
kańcy uzyskują zupełnie odmienne 
usługi, przede wszystkim w zakresie 
częstotliwości odbioru odpadów. 
W skali gminy na ostateczną cenę 
śmieci wpływ ma przede wszyst-
kim ich ilość. 
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Jak poinformowano, chodzi 
o produkcję serii technicznej an-
tygenu, który jest kandydatem 
na szczepionkę. To pierwszy krok 
w kierunku potencjalnej umowy 
na komercyjną produkcję. 
Wsparcie deklaruje państwo. Za-
warto już porozumienie z Polskim 
Funduszem Rozwoju ws. inwesty-
cji wartej 40 mln zł na zwiększenie 
mocy produkcyjnych.

Pierwsze testy wskazują, że sku-
teczność szczepionki Novavax jest 
wysoka - sięga prawie 90 proc. 
Jeszcze w marcu mają być znane 
wyniki trzeciej, ostatecznej fazy 
badań klinicznych.
Jeśli wszystko potoczy się pomyśl-
nie, dzięki umowie z Novavax, 
w Konstantynowie Łódzkim wy-
startuje produkcja bardzo po-
trzebnego preparatu. Tym samym 
Mabion może stać się pierwszą 

Na początku marca spółka Mabion z Konstantynowa Łódzkiego 
ogłosiła, że zawarła umowę z amerykańską firmą Novavax na transfer 
technologii i próby techniczne dotyczące produkcji antygenu 
do szczepionki przeciw chorobie Covid-19. 

Ameryka w Konstantynowie

polską firmą, która włączy się 
w globalny proces produkcji nie-
zbędnej ilości szczepionek przeciw 
Covid-19 i w zwalczanie pande-
mii. Przewidywany czas realizacji 
procesu transferu technologii to 
pierwsza połowa 2021 roku.
Szczepionka Novavax jest szcze-
pionką białkową, opartą o tra-

dycyjną i rozwijaną od lat tech-
nologię.  To jej niewątpliwy atut. 
Mechanizm szczepionki Novavax 
jest bowiem zupełnie inny niż 
w przypadku szczepionek mRNA 
firm Pfizer i Moderna, czy wekto-
rowych szczepionek firm Johnson 
&Johnson i AstraZeneca.
Na podstawie materiałów prasowych firmy MABION. 

Dawid Kubicki wylicytował Dzień 
Rządzenia Miastem podczas tego-
rocznego finału wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy w Konstanty-
nowie Łódzkim. W piątek, 19 marca, 
wspólnie z burmistrzem Robertem 
Jakubowskim podejmował m.in. 
decyzję w sprawie proponowanej 
lokalizacji bezpiecznych przejść dla 
pieszych. Panowie nagrali wspól-
nie apel do mieszkańców dotyczący 
nowych zaleceń i obostrzeń wpro-
wadzanych od 20 marca w związku 
z kolejną falą pandemii. Dawid miał 
również okazję poznać kulisy pracy 
urzędników i strażników miejskich. 
Wizytował Miejski Ośrodek Kultu-
ry, gdzie odbył się test odnowionego 
oświetlenia i ekranu nowo zamonto-
wanego w sali widowiskowej. 
Dziękujemy za wspólny dzień 
w szczytnym celu!

Porządził miastem 
wspólnie z burmistrzem


